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OKRM/102/2023/Z/49 

Volební období 9 (2022 – 2026) 

Z Á P I S  

ze 4. jednání památkové komise rady města konaného dne 6. 6. 2023 

Přítomni: Milan Binder, Tomáš Homola, Pavel Hrach, Mgr. Lada Klímová, Ing. Petr 

Lamač, Ing. arch. Vladimír Musil, Ing. Světlana Procházková, MBA, Mgr. Petr 

Stehlík, Ing. Jaromír Talíř 

Omluveni: Alice Stierandová 

Nepřítomni: Mgr. Tomáš Beck 

Hosté: plk. Mgr. Milan Hořava, náměstek ředitele HZS Jihočeského kraje 

 

Schválený program: 

1. Úvod, schválení programu jednání. 

Přijato usnesení č. 9/2023 (8 - 8,0,0) 

(tomuto hlasování nebyla přítomna Mgr. Klímová) 

2. Problematika památkové péče na území města. 

Přijato usnesení č. 10/2023 (9 - 9,0,0) 

Plk. Mgr. Hořava, náměstek ředitele HZS Jihočeského kraje pro ekonomický úsek, 

informoval o sochařské výzdobě střech areálu bývalých dělostřeleckých kasáren, ve kterém 

na Pražské tř. v Českých Budějovicích sídlí Hasičský záchranný sbor a Cizinecká policie 

ČR. Jedná se o dvě sousoší dělostřelců, kteří drží v rukou starý erb Českých Budějovic. 

Sochy jsou vyrobeny z pískovce, jednotlivé prvky jsou propojeny trny. Obě sochy jsou ve 

špatném technickém stavu a z důvodu bezpečnosti musely být zajištěny kovovou sítí. 

Rozebrání ani sejmutí není možné kvůli stavu a velké hmotnosti. Plk. Mgr. Hořava předal 

komisi odborný posudek od restaurátora Jaroslava Fuky, který si ponechala sekretářka 

komise, Ing. Tomandlová. Restaurace byla oceněna na 537 000,- Kč za jedno sousoší. 

Plk. Mgr. Hořava byl informován o dotačních možnostech. V roce 2022 byl neúspěšně 

vyhlášen dotační titul z prostředků města, který by účelu restaurace vyhovoval. Pan 

plukovník upozornil na specifické vlastníky areálu – jsou to organizační složky státu.  

Členové památkové komise přijali informace o záměru restaurace soch pozitivně, v tomto 

duchu bylo přijato usnesení. Ing. arch. Musil upozornil na složitost případné restaurace a na 

možné náročné hledání restaurátora, zejména z důvodu termínové vytíženosti odborníků. 

Členové komise plk. Mgr. Hořavu informovali o restaurátorech, kteří by pro akci připadali 

v úvahu. 

Po projednání sochařské výzdoby bývalých kasáren informoval předseda komise, 

Ing. Lamač, o tom, že oba body, které 29. května t. r. schvalovalo Zastupitelstvo města, 

a jež se týkaly památkové péče, byly schváleny. Multimediální prezentace, která majitelům 
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nemovitostí v ČB představí dotační tituly památkové péče, byla předsedou komise 

projednána s Mgr. Křížem, vedoucím Odboru informačních a komunikačních technologií 

MM. Prezentace bude doprovázena mluvenou stopou. Realizace byla svěřena 

Ing. Tomandlové, PK jí poskytne součinnost. Předseda komise dále informoval o akci 

„Předání ceny za počin roku 2022 v Otakarových městech“, kterou 15. 6. 2023 za účasti 

vedení města pořádá spolek Města Otakarova. Někteří členové projevili o akci zájem. 

Ing. Procházková zároveň kritizovala nízkou informovanost členů komise o oficiálních 

akcích města. V tomto duchu se připojil i Ing. arch. Musil, který kritizoval dokument 

„Strategie rozvoje kultury a kreativních odvětví na období 2023-2035“ – konkrétně 

investiční akce města, které se mají uskutečnit na území MPR. Dále komisi představil 

dokument „Soupis nevypořádaných bodů ze Závazného stanoviska odb. PP MM ze dne 

24. 2. 2022“ ke KD Slavie, který vytvořil, a jež je přílohou tohoto zápisu. Ing. arch. Musil 

komisi informoval i o metodice MK, která řeší nakládání se zařízením a interiérovými 

prvky, které jsou vyjmuty z kulturní památky. 

Ing. arch. Musil dále komisi informoval o záměru výstavby bytového domu v lokalitě 

Krumlovských alejí na místě jedné z vil. Na místě ovšem původně býval mostek přes 

rameno řeky Vltavy. Existuje záměr na obnovu mostku, komise byla se situací seznámena. 

Členové komise projevili zájem o projednání společné problematiky s Komisí pro rozvoj 

metropolitní oblasti. Bude osloven Ing. arch. Krupauer s žádostí, aby zúčastnil dalšího 

jednání památkové komise (v termínu po školních prázdninách). 

V průběhu projednávání bodu dorazila na jednání Mgr. Klímová, po prezentaci a diskusi 

k sochařské výzdobě areálu na Pražské tř. jednání opustil plk. Mgr. Hořava. 4. jednání 

památkové komise rady města bylo ukončeno v 17:00 hod. 

Příloha č. 1: České Budějovice KD Slavie – Nevypořádané body ze Závazného stanoviska 

odb. PP MM ze dne 24. 2. 2022 str. 7 podm. č. 3 a Stavebního povolení z 5. 4. 2022 str. 12 

podm. 3.27 

 

Vysvětlivka: v závorce je uveden výsledek hlasování (x - a,b,c), a = počet hlasujících pro, b = 

počet hlasujících proti, c = počet těch, kteří se zdrželi x = počet přítomných členů. 

4. jednání památkové komise rady města bylo ukončeno v 17:00 hod. 

Soubor usnesení: 

K bodu:  Úvod, schválení programu jednání. 

 

památková komise rady města přijala   u s n e s e n í   č. 9/2023: 

památková komise rady města 

s c h v a l u j e  
program jednání. 

 

K bodu:  Problematika památkové péče na území města. 

 

památková komise rady města přijala   u s n e s e n í   č. 10/2023: 

památková komise rady města 

k o n s t a t u j e  
že záměr HZS Jihočeského kraje je prospěšný a d o p o r u č u j e jeho realizaci v roce 2024. 
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V Českých Budějovicích dne 6. 6. 2023 

Zapsal(a): Ing. Petr Lamač, předseda komise 

Ověřil(a): Ing. Světlana Procházková, MBA 

Ing. Petr Lamač 

předseda komise 


